
 

 

Zápis z jednání Výboru MAS 

konaného dne 26. března 2024 

 

Dnešnímu jednání Výboru MAS je přítomno 9 členů výboru z celkového počtu 11, tudíž dnešní Výbor 

MAS je usnášení schopný. Sestavením zápisu je pověřena paní Ž. Rosová. 

 

Přítomni: 

Vojtěch Skácel – FO Rakov (sektor S; 6-občané) 

Marcela Tomášová – DSO MR Hranicko (sektor V; 1-obce) 

Alena Veličková – SH ČMS-SDH Horní Újezd (sektor S; 5-spolky) 

Eduard Tomeček – TJ Sokol Horní Újezd, z.s. (sektor S; 5-spolky) 

Alexandra Holčáková – FO Jindřichov (sektor S; 6-občané) 

Karolína Berousková – FO Hranice (sektor S; 6-občané)  

Jaroslav Šindler – Obec Partutovice (sektor V; 1-obce) 

Jiří Dostalík – Obec Bělotín (sektor V; 1-obce) 

Radim Haitl – Obec Střítež n.L. (sektor V; 1-obce) 

Přítomno členů: 9  

Petra Kočnarová – Obec Skalička (sektor V; 1-obce) – přišla později 

 

Omluveni: 

Vladimíra Kubešová - Tělocvičná jednota SOKOL Hranice (sektor S; 5-spolky) 

 

Host: 

Ivan Fibich – předseda VK MAS 

 

Přítomni za kancelář MAS: 

Ž. Rosová, F. Kopecký, O. Vilímková 

 



 

Návrh programu jednání výboru MAS konaného dne 26.3. 2024, od 15:30 hod.: 

1. Kontrola plnění usnesení 

2. Výběr projektů Výzva č.1 MAS-OPTAK 

3. Interní postupy MAS-SZP 

4. Schválení Výzvy č.1 MAS-SZP 

5. Digi-Správa pro MAS 

6. Schválení členství MAS ve Volném sdružení CR Moravská brána a Sdružení CR Střední 

Morava  

7. Různé  

 

V. Skácel se dotázal, zda má někdo ze členů Výboru MAS námitky proti programu nebo návrhy na jeho 

změnu? Nikdo nevystoupil. 

 

1. Kontrola plnění usnesení  

V. Skácel uvedl, že se jedná o kontrolu plnění usnesení z jednání Výboru MAS ze dne 20.2.2024:  

UVMAS/4/2024 

a) Výbor MAS projednal zprávu o průběhu hodnocení a pořadí projektů Výzvy č. 1 MAS-IROP 

b) Výbor MAS schválil pořadí projektů Výzvy č. 1 MAS-IROP 

c) Výbor MAS schvaluje seznam vybraných Žádostí o dotaci Výzvy č. 1 MAS-IROP 

Usnesení splněno. 

UVMAS/5/2024 

a) Výbor MAS projednal zprávu o průběhu hodnocení a pořadí projektů Výzvy č. 2 MAS-IROP 

b) Výbor MAS schválil pořadí projektů Výzvy č. 2 MAS-IROP 

c) Výbor MAS schvaluje seznam vybraných Žádostí o dotaci Výzvy č. 2 MAS-IROP 

Usnesení splněno. 

UVMAS/6/2024 

a) Výbor MAS projednal výši spoluúhrady nákladů za přípravu a podání Žádosti o dotaci “Založení ES” 

b) Výbor MAS schválil výši spoluúhrady nákladů za přípravu a podání Žádosti o dotaci “Založení ES” ve výši 18.150,-Kč 

Usnesení splněno. Čekáme na fakturu.  

UVMAS/7/2024 

a) Výbor MAS projednal Výzvu č.3 dotačního programu MAS-IROP 

b) Výbor MAS schválil Výzvu č.3 dotačního programu MAS-IROP 

Usnesení splněno. Výzva vyhlášena s uzávěrkou 2.4.  

UVMAS/8/2024 



 

a) Výbor MAS projednal Výzvu č.4 dotačního programu MAS-IROP 

b) Výbor MAS schválil Výzvu č.4 dotačního programu MAS-IROP 

Usnesení splněno. Výzva bude vyhlášena 27.3. 

 

UVMAS/9/2024 

a) Výbor MAS projednal zprávu o kontrole plnění usnesení z předcházejícího jednání Výboru MAS 

b) Výbor MAS schválil zprávu o kontrole plnění usnesení z předcházejícího jednání Výboru MAS 

v předneseném znění 

(Pro: 9; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

Na jednání přišla P. Kočnarová: Přítomno členů: 10 

 

2. Výběr projektů Výzva č.1 MAS-OPTAK 

F. Kopecký promítnul seznam přijatých žádostí o podporu ve Výzvě č. 1 MAS-OPTAK. Identifikování 

střetu zájmu u členů Výboru MAS – podpis Etického kodexu. Přítomní členové Výboru MAS, kteří se 

cítí být ve střetu zájmu, opustili jednací místnost. 

M. Tomášová – střet zájmu, opustila místnost. Tím pádem, přítomno členů: 9 

Následně bylo ověřeno: Při rozhodování o výběru projektů náleží nejméně 50 % hlasů partnerům, 

kteří nezastupují veřejný sektor. 

Výsledný stav podmínka max. 50% veřejného sektoru 
SPLNĚNA 

     
     

     
   počet subjektů počet subjektů v % 

Veřejný sektor: 4 44% 
Soukromý sektor: 5 56% 
Celkový počet Partnerů MAS účastnících se 
hlasování: 

9 100% 

Ve Výzvě č.1 MAS-OPTAK byly podáno celkem 5 Žádosti o dotaci, všechny prošly administrativní 

kontrolou a hodnocením. Seznam přijatých žádostí o podporu zde. Výběrová komise MAS na svém 

https://www.regionhranicko.cz/docs/1708350431_MAS-Hranicko-MAS-OPTAK-seznam-prijatych-projektu_fea8bizfi3.pdf


 

jednání 25.3.2024 sestavila pořadí Žádostí o dotaci podaných v rámci Výzvy č. 1 dotačního programu 

MAS-OPTAK. 

Součet požadovaných dotací činí 2 503 350 Kč, Alokace Výzvy č. 1 byla 2 940 000 Kč, nevyčerpáno tak 

zůstává 436 650,- Kč, o jejich využití rozhodne Výbor MAS v budoucnu. 

Předseda VK I. Fibich představil na jednání pořadí projektů a zprávu o průběhu hodnocení. Výbor 

MAS na základě obdržených informací schválil pořadí projektů a rozhodl o výběru projektů k získání 

dotační podpory vzhledem k alokaci určené pro Výzvu č. 1. 

 

UVMAS/10/2024 

a) Výbor MAS projednal zprávu o průběhu hodnocení a pořadí projektů Výzvy č. 1 MAS-OPTAK 

b) Výbor MAS schválil pořadí projektů Výzvy č. 1 MAS-OPTAK 

c) Výbor MAS schvaluje seznam vybraných Žádostí o dotaci Výzvy č. 1 MAS-OPTAK 

(Pro: 9; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

Na jednání se vrátila M. Tomášová. Přítomno členů: 10  

 

3. Interní postupy MAS-SZP 

F. Kopecký uvedl, že VH MAS na svém jednání 30.1.2024 schválila delegaci schválení Interních 

postupů MAS-SZP na Výbor MAS. Interní postupy jsou takřka totožné s IP pro IROP, s drobnými 

odlišnostmi, které se týkají způsobu podání Žádosti o dotaci na MAS, postupů pro vyloučení střetu 

zájmů při hodnocení ŽoD za využití tříčlenných tzv. hodnotících komisí v rámci Výběrové komise MAS 

či odlišných lhůt pro některé administrativní kroky. 

 

UVMAS/11/2024 

a) Výbor MAS projednal směrnici Interní postupy MAS pro programový rámec SZP 

b) Výbor MAS schválil směrnici Interní postupy MAS pro programový rámec SZP 

(Pro: 10; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

 



 

4. Schválení Výzvy č.1 MAS-SZP  

F. Kopecký uvedl, že management MAS připravuje dle schváleného harmonogramu Výzvu č.1 

dotačního programu MAS-SZP. Výbor dnes rozhodne o následujících parametrech Výzvy: 

- datum vyhlášení které bude stanoveno jako orientační, jelikož k vyhlášení Výzvy musí ŘO, SZIF 

provést ještě několik administrativních kroků, schválení programového rámce v ISKP21+, vydání 

právního aktu, schválení Fichí, preferenčních kritérií a Výzvy ze strany SZIF. Výbor tedy deleguje 

samotný datum vyhlášení do rukou předsedy Výboru MAS, který určí datum neprodleně po proběhnutí 

výše uvedených procesů 

- od výše uvedeného se odvíjí též datum uzavření Výzvy (cca + 32 dnů od vyhlášení) a datum registrace 

vybraných projektů na RO SZIF (+ cca 2 a půl měsíce od uzavření) 

- třetí měřítko v případě rovnosti udělených bodů (první dvě již schváleny Valnou hromadou): 

● projekty realizované v obci s nižším počtem obyvatel k 1.1.2024  

● výše požadované dotace, kdy budou upřednostněny projekty požadující nižší částku dotace 

● vyšší vlastní výdaje 

procentní míra dotace a max. výše způsobilých výdajů na 1 Žádost o dotaci jsou již schváleny Valnou 

hromadou MAS  

 

UVMAS/12/2024 

a) Výbor MAS projednal Výzvu č.1 MAS-SZP 

b) Výbor MAS schválil Výzvu č.1 MAS-SZP 

(Pro: 10; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

5. Digi-Správa pro MAS 

Ž. Rosová uvedla, že se jedná se o aplikaci, která má usnadnit a zefektivnit přípravu setkávání v MAS 

jako takové, a to od tvorby pozvánky, důvodové zprávy a zápisu z jednání až po jejich rozesílku. 

Základní principy aplikace a cenová nabídka byla součástí podkladových materiálů. Ceny jsou v 

nabídce uvedeny bez DPH, níže tedy ceny s DPH: 

Roční Licence k užívání softwaru = 30.237,90,-Kč/rok (včetně technické podpory a školení) 

Individuální konfigurace = 7.247,90,-Kč/jedenkrát na začátku 

Financování by bylo kryto z projektů: MAP IV, OPTP I. a NZÚ Light. 



 

https://digi-sprava.cz/.  

V rámci diskuse byla aplikace blíže představena. Z diskuse vzešel dotaz, zda když budeme jednou 

z prvních MAS, pro kterou firma SYSTEM-DIGITAL s.r.o aplikaci ušije na míru, zkusme vyjednat 

s firmou finanční výhodu i v kontextu šíření povědomí o této aplikaci mezi ostatní MASky 

v Olomouckém kraji, popřípadě v ČR na různých typech setkání MAS, kterých se pravidelně 

účastníme. 

 

UVMAS/13/2024 

a) Výbor MAS projednal nabídku využití aplikace Digi-Správa pro MAS Hranicko z. s. 

b) Výbor MAS schvaluje využití Digi-Správa pro MAS Hranicko z. s. 

c) Výbor MAS pověřuje předsedu Výboru MAS podpisem Licenční smlouvy s firmou SYSTEM-

DIGITAL s.r.o. 

(Pro: 10; proti: 0; zdržel se: 0) 

 

6. Schválení členství MAS ve Volném sdružení CR Moravská brána a Sdružení 

CR Střední Morava  

a) Volné sdružení cestovního ruchu Moravská brána 

F. Kopecký uvedl, že díky širokým aktivitám MAS vč. zájmu o rozvoj cestovního ruchu a rozvoj lokality 

Hranický kras byla MAS skrz jeho osobu přizvána k pravidelné účasti na činnosti obnoveného Volného 

sdružení cestovního ruchu Moravská brána. Tato volná platforma obnovila činnost po covidové pauze, 

dříve byla členem Hranická rozvojová agentura a do činnosti se nově zapojil též Mikroregion Hranicko. 

Seznam členů volného sdružení zde: www.moravska-brana.cz. Sdružení vytváří společnou propagaci a 

síťování a řeší další rozvoj cestovního ruchu u jednotlivých členů. MAS byla ze strany sdružení za člena 

přijata na jednání dne 30.1.2024. Ze členství ve sdružení neplynou pro MAS žádné závazky.   

b) Členství MAS ve Sdružení cestovního ruchu Střední Morava 

F. Kopecký uvedl, že vzhledem k dlouhodobé a citelné absenci destinačního managementu navrhuje, 

aby se MAS začala postupně a pozvolna etablovat i v této rozvojové oblasti s výhledem budoucího 

zřízení a řízení destinačního managementu cestovního ruchu. Olomoucký kraj má zřízenu Centrálu 

cestovního ruchu, manažer Kopecký je skrz KS MAS OlK členem poradního sboru, ten se však už více 

jak rok nesešel. Dále má Olomoucký kraj zřízeny 2 příspěvkové organizace – Sdružení cestovního ruchu 

https://digi-sprava.cz/
http://www.moravska-brana.cz/


 

Střední Morava a Jeseníky. Ze strany místních aktérů sdružených i ve VSCR Moravská brána existují 

výhrady k činnosti sdružení a ani město Hranice, Lipník, Přerov, Helfštýn či jeskyně nebo Lázně Teplice 

n.B. nejsou členem. Na druhou stranu ze strany Ol. Kraje je o zapojení se do aktivit na úrovni kraje 

zájem, viz osobní účast ředitele Centrály cestovního ruchu na jednání Moravské brány na podzim 2023. 

F.  

Kopecký tedy navrhuje, aby se MAS stala členem sdružení CR Střední Morava s cíli –  

- navázat bližší spolupráci, hájit zájmy a mediální a propagační prostor regionu Hranicko v aktivitách 

sdružení Střední Morava, snaha o zviditelnění regionu v činnosti sdružení 

- být spolu s MR Hranicko, které už je členem, prostředníkem a přenašečem informací mezi Střední 

Moravou a Moravskou branou 

- snaha o zařazení rozvoje Hranického krasu mezi priority kraje 

- díky členství se postupně etablovat a rozvíjet činnost destinačního managementu v lokalitě 

Více informací o sdružení zde: https://stredni-morava.cz/cz/o-sdruzeni/  

Aktuální seznam členů zde: https://stredni-morava.cz/cs/clenove-sdruzeni-stredni-morava.html  

motivační leták proč se stát členem sdružení z roku 2021 zde..  

Výše členských příspěvků zde: 

A. právnická osoba (dle § 4 stanov Sdružení): 
12 000 

Kč/kalendářní rok 

B. přidružený člen (tj. právnická osoba, nepůsobící v oblasti CR): 
6 000 

Kč/kalendářní rok 

C. přidružený člen (tj. právnická osoba, působící v oblasti CR) s 

hlasem poradním dle § 6 stanov Sdružení: 

6 000 

Kč/kalendářní rok 
 

Proběhla obsáhlá diskuze, jejímž výsledkem byla shoda členů Výboru MAS na tom, aby MAS prozatím 

do Sdružení CR  Střední Morava nevstupovala, i vzhledem k přehledu členů není MAS typickým 

členem tohoto sdružení, za region je dostačující členství Mikroregionu Hranicko, který bude do MAS 

předávat výstupy z činnosti sdružení. 

UVMAS/14/2024 

a) Výbor MAS projednal členství MAS ve Volném sdružení CR Moravská brána a Sdružení CR 

Střední Morava  

b) Výbor MAS schvaluje členství MAS ve Volném sdružení CR Moravská brána 

 (Pro: 8; proti: 2; zdržel se: 0) 

https://stredni-morava.cz/cz/o-sdruzeni/
https://stredni-morava.cz/cs/clenove-sdruzeni-stredni-morava.html
https://stredni-morava.cz/storage/user-3/module-67/sm-motivacni-letak_proc_se_stat_clenem-16335172530phpvoukji.pdf


 

 

7. Různé  

 

       

Zapsala: Žaneta Rosová 

 

      Vojtěch Skácel 

              předseda výboru MAS 

 


